



### Guillaume Fontaine

Guillaume Fontaine is a third-year PhD student and Vanier Scholar at the Faculty of Nursing of the University of Montreal. He holds a Master of Science in Nursing (2014), and a Bachelor of Science in Nursing (2016) from the University of Montreal. His research interests are in health care professional and patient behaviour change, cardiometabolic risk, and information and communication technologies. His dissertation will explore the effect of a theory-based adaptive e-learning environment on the sociocognitive determinants of nurses' clinical behaviour in relation to behaviour change counseling. To date, he has authored 14 publications and delivered 35 scientific communications. He has received 27 competitive awards and prizes from national and international institutions, including the Canadian Institutes of Health Research (CIHR), the Canadian Nurses Foundation (CNF), the Healthcare Research Fund of Quebec, and the world division of Sanofi. This is Guillaume's first year as a CAHSPR Student Working Group member.

---

Guillaume Fontaine est étudiant en troisième année de doctorat et boursier Vanier à la Faculté des sciences infirmières de l'Université de Montréal. Il est titulaire d'une maîtrise en sciences infirmières (2014) et d'un baccalauréat en sciences infirmières (2016) de l'Université de Montréal. Ses recherches portent sur le changement de comportement des professionnels de la santé et des patients, le risque cardio-métabolique, ainsi que les technologies de l'information et de la communication. Sa thèse portera sur les effets d'un environnement d'apprentissage en ligne adaptatif et théorique sur les déterminants sociocognitifs du comportement clinique du personnel infirmier eu égard à l'encadrement des changements de comportement. À ce jour, il a publié 14 articles et présenté 35 communications scientifiques. Il a reçu 27 prix et récompenses d'institutions nationales et internationales, notamment des Instituts de recherche en santé du Canada (IRSC), de la Fondation des infirmières et infirmiers du Canada (FNSI), du Fonds de recherche en santé du Québec et de la division mondiale de Sanofi. Il s'agit de sa première année en tant que membre du Groupe de travail des étudiants de l'ACRSPS.